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REVISTA PRESEI 
 

 Poliţiştii pichetează miercuri sediul Ministerului de Interne 
Poliţiştii din cadrul Sindicatului Naţional al Poliţiştilor şi Personalului Contractual (SNPPC) vor picheta miercuri 
Ministerul de Interne, aceştia fiind nemulţumiţi de condiţiile de muncă, precum şi faţă de salarizarea personalului 
din sector. 
 
Preşedintele SNCCP, Dumitru Coarnă, a declarat pentru AGERPRES că sindicatul a primit aprobare de pichetare a 
MAI pentru toată săptămâna, începând cu ora 10:00. 
 
Sâmbătă, 24 martie, circa 10.000 de poliţişti au protestat în faţa sediului MAI, iar ulterior aceştia au plecat în marş 
spre Piaţa Victoriei, unde au protestat în faţa Guvernului. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Teodorovici: Din 16 mai se va putea depune Declaraţia unică online/ În iunie, orice plată - la CEC 
Declaraţia unică privind veniturile şi CAS ale persoanelor fizice se va putea depune online după data de 16 mai, iar 
„de la finalul lunii iunie” plăţile obligaţiilor către bugetul de stat se vor putea face la unităţile locale ale CEC Bank, 
a declarat marţi ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
„Va exista un formular inteligent, pentru Declaraţia unică, şi acesta va fi activat până la data de 16 mai, astfel încât 
după acea dată oricine doreşte îşi va putea plăti online obligaţiile fiscale (...) Până la sfârşitul lunii aprilie sau la 
începutul lunii mai, toţi contribuabilii vor primi acasă, de la ANAF (n.n.- Agenţia Naţională de Administrare 
Fiscală), un plic cu parola de acces la sistemul de depunere online a declaraţiilor şi obligaţiilor de plată fiscală”, a 
declarat Eugen Teodorovici, într-o emisiune la Antena 3. 
Oficialul a menţionat că, în prezent, „doar 5% din plăţile către bugetul de stat se fac online de către persoanele 
fizice”. 
De asemenea, ministrul Finanţelor a mai afirmat că „până la sfârşitul primului semestru al acestui an” - mai exact 
„până la finalul lunii iunie” - orice plată către bugetul de stat va putea fi făcută la orice sucursală locală a CEC 
Bank. „Avem şi CEC-ul (n.n.- CEC Bank, aflată în proprietatea Ministerului Finanţelor), cu peste 1.000 de sucursale 
şi agenţii locale. Până la finalul lunii iunie, toate persoanele fizice vor putea face plăţi - orice obligaţie către 
bugetul de stat - la aceste sucursale. Am de plătit ceva la stat, mă duc la agenţia CEC din colţul străzii şi fac plata, 
aşa va fi”, a declarat Eugen Teodorovici. 
Oficialul a mai spus că „până la toamnă” plata unor obligaţii fiscale „se va putea face şi de pe mobil”. 
În fine, ministrul Finanţelor a mai anunţat că procedura deciziei de impunere (prin care, de regulă, mai întâi 
contribuabilul îşi declară veniturile, apoi ANAF îi comunică o Decizie prin care îl informează cât va avea de plătit ca 
taxe/impozite aferente acelor venituri) va dispărea din 2019. „Au fost cazuri în care oamenii nu au primit la timp 
deciziile de impunere, şi astfel ei au întârziat plăţile, dar nu din cauza lor. Faţă de aceştia, mi se pare corect ca 
ANAF să aibă o altă atitudine (...) Va mai fi transmisă, în toamnă, o ultimă Decizie de Impunere, cu toate 
restanţele la obligaţiile fiscale acumulate şi, desigur, cu un anumit termen de plată. Analizăm şi acest aspect şi cu 
siguranţă va fi o soluţie”, a precizat Eugen Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a menţionat în mai multe rânduri că vrea ca ANAF şi, în general, Ministerul Finanţelor şi 
administraţia fiscală să „pornească de la ce trebuie să aibă contribuabilul ca facilitate când îşi plăteşte datoriile 
către stat”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Inspecția Muncii începe controalele privind transferul contribuțiilor 
Încep controale privind transferul contribuţiilor, iar avertismentul vine de la Inspecţia Muncii. Verificările vor avea 
loc după 31 martie, dată la care expiră termenul în care modificările aduse contractelor de muncă pot fi notificate 
la Registrul de Evidenţă a Salariaţilor. 
  

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Ponderea contractelor cu normă întreagă majorate de angajatori ajunsese, la începutul acestei luni, la 
aproximativ 60%. 
Dragos Roşca, preşedintele Romanian Business Leader: „Chestiunea este evident neclară şi netranşată. Stăm în 
baza unei ordonanţe de guvern, deci ne ridică semne de întrebare. Fie în sensul în care guvernanţii nu au 
capacitatea să o treacă prin Parlament, fie în sensul în care această ordonanţă are probabil atât de multe defecte. 
Asta trezeşte neîncrederea şi reticenţa mediului de afaceri, de aceea avem un numărr relativ mic de companii 
care au semnat contracte de majorare a salariului brut”. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Mişcare incredibilă în Guvern: Ionuţ Mişa, noul şef al ANAF - 'e o GAURĂ de peste un miliard' 
S-ar pregăti o mişcare incredibilă în Guvernul Viorica Dăncilă. Se pare că fostul ministru al Finanţelor, Ionuţ Mişa, 
va fi numit în funcţia de şef al ANAF. Dezvăluirea a fost făcută în direct la România TV de către fostul şef al acestei 
instituţii, Gelu Diaconu. 
Mai mult, Diaconu face şi un anunţ apocaliptic în privinţa economiei. Ar fi o gaură de 1 miliard de lei la încasări. 
"Fostul ministru de Finanţe, Ionuţ Mişa, va deveni, foarte curând şef la ANAF. Eugen Teodorovici nu va putea ţine 
sub 3% ţinta de deficit. E o gaură de peste un miliard de la marii contribuabili. Ministrul are dreptul să fie supărat 
pe modul în care evoluează lucrurile", a spus Diaconu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Parchetul General anunţă că sunt îndeplinite condiţiile legale de DESECRETIZARE a protocolului încheiat cu SRI 
Parchetul General a anunţat marţi că a fost finalizată analiza privind procedura de desecretizare a protocolului 
încheiat între instituţie şi SRI, concluzia fiind aceea că sunt îndeplinite condiţiile legislaţiei în vigoare pentru 
declasificarea documentului. 
ŢAvând în vedere discuţiile din spaţiul public referitoare la declasificarea protocolului de cooperare în domeniul 
securităţii naţionale încheiat în anul 2009 între Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Serviciul 
Român de Informaţii, Biroul de informare şi relaţii publice este abilitat să comunice următoarele: La nivelul 
Ministerului Public a fost finalizată analiza aspectelor legale privind procedura de desecretizare, concluzia fiind că 
sunt îndeplinite condiţiile prevăzute de legislaţia în vigoare pentru declasificarea documentului menţionat. În 
acest moment, având în vedere concluzia analizei, Ministerul Public aşteaptă punctul de vedere al Serviciului 
Român de Informaţii, astfel cum prevede procedura de declasificare a documentelor cu acest regim juridic, punct 
de vedere care a fost solicitat în scris instituţiei cosemnatare. Reamintim faptul că protocolul în cauză a fost 
încheiat în cadrul normativ în vigoare la data semnării, în limita şi competenţele specifice prevăzute de legeŢ, au 
precizat reprezentanţii Parchetului General, într-un comunicat de presă. 
Precizările vin după ce, marţi, Claudiu Manda, şeful Comisiei de Control SRI, a declarat că a discutat din nou cu 
directorul Serviciului Român de Informaţii, care este de acord cu desecretizarea protocolului încheiat de SRI cu 
Parchetul General, dar că trebuie să existe un accept şi din partea acestei instituţii. 
"Am avut încă o discuţie cu directorul SRI, faţă de situaţia anterioară a ajuns la concluzia că toate articolele din 
protocol pot să fie declasificate şi prezentate în spaţiul public.A rămasca astăzi sau mâine, SRI să trimită la 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie acordul lor de a desecretiza. Prootocolul este încheiat între Parchet 
şi SRI, nu între SRI şi Parchet, are număr secret la SRI şi la Parchet şi este clar că va fi nevoie şi de acordul 
Parchetului pt a fi prezentat publicului", a declarat Claudiu Manda. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Întrebările pe care judecătorii CSM le pun în scrisoarea adresată Comisiei Europene 
Secţia pentru Judecători a CSM a stabilit, în urma şedinţei de marţi, să transmită o scrisoare Comisiei Europene 
prin care cere lămuriri privind solicitarea din 2012 a instituţiei legată de evoluţia unor dosare de corupţie. 
Magistraţii vor trimite şi Ministerului Justiţiei o cerere de clarificare. 
„Prin hotărârea nr. 237 pronunţată azi, 27 martie 2018, Secţia pentru judecători din cadrul Consiliului, convinsă 
fiind de rolul Comisiei Europene în evaluarea progreselor României în domeniul justiţiei, ţinând cont de ampla 
dezbatere determinată de apariţia în spaţiul public a documentului datat 10 octombrie 2012, trimis Ministerului 
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Justiţiei de către Comisie, a apreciat ca utilă transmiterea unei scrisori acestui organism european, în vederea 
lămuririi exacte a sensului solicitărilor cuprinse în paragrafele 18 şi 20, aceste informaţii fiind menite să înlăture 
orice speculaţii în această privinţă. Totodată s-a hotărât transmiterea unei solicitări Ministerului Justiţiei, în 
vederea comunicării oricăror clarificări în legătură cu documentul menţionat, inclusiv cu privire la instanţele 
angrenate în procedurile de evaluare în cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare”, se arată în decizia de 
marţi a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM). 
Precizarea vine după ce judecătoarea Gabriela Baltag a cerut, marţi, în şedinţă, ca Secţia pentru Judecători a CSM 
să ceară explicaţii din partea Comisiei Europene referitor la solicitarea din 2012 a instituţiei legată de evoluţia 
unor dosare de corupţie. 
Gabriela Baltag a precizat că este important de ştiut dacă au existat solicitări concrete care să vizeze dosare aflate 
pe rolul instanţelor. 
"Pornind de la acest document al Comisiei Europene din 10.10.2012, este important de ştiut dacă în cazul 
misiunilor MCV au existat solicitări concrete care să vizeze dosare aflate pe rolul instanţelor noastre. Ar fi o 
solicitare. În caz afirmativ, care a fost fundamentul acestor solicitări care au un vădit potenţial de înfrângere a 
independenţei judecătorilor? O altă întrebare - care a fost sursa listelor nominale? Dacă autorităţile române 
solicitate au răspuns şi în ce modalitate? Este foarte interesant de aflat aceste lucruri”, a spus Gabriela Baltag. 
Judecătorul a propus, de asemenea, ca Secţia pentru Judecători să revină cu o cerere către Ministerul Justiţiei, 
pentru ca instituţia să precizeze dacă sunt instanţe unde reprezentanţii Comisiei Europene au purtat discuţii 
punctuale în cadrul misiunilor. 
"Dacă e adevărat, să ne confirme ministrul Justiţiei acest aspect şi pe urmă vom putea vedea ce se întâmplă mai 
departe", a mai precizat Baltag. 
Judecătorul Andreea Chiş s-a opus suplimentării ordinii de zi cu această solicitare. 
Este vorba despre un document din 10 octombrie 2012, adresat Guvernului României, care prezintă o listă de 21 
de cerinţe ale Comisiei Europene în legătură cu MCV, prezentat de Antena 3. Unul dintre puncte prevede 
descrierea situaţei si stabilirea paşilor de urmaţi în cazuri de corupţie cunoscute, fiind date şi nume: Gheorghe 
Copos, Adrian Năstase, Şerban Brădişteanu, Ion Dumitru, Decebal Traian Remeş, Dan Voiculescu, George Becali, 
Cătălin Voicu, Tudor Chiuariu. Comisia Europeană a transmis, într-un răspuns pentru MEDIAFAX, că documentul 
din 2012, în cadrul MCV, face parte din schimburile tehnice uzuale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader despre o întâlnire cu Ghiţă în Serbia: Exclus! Nici măcar nu l-am văzut 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a negat, miercuri, că ar fi avut vreo întâlnire în Serbia cu omul de afaceri 
Sebastian Ghiţă, acesta subliniind că fostul deputat se află în procedură de extrădare. 
 
"Cum să se întâlnească un ministru al Justiţiei cu cineva care este în procedură de extrădare? Unii m-au întrebat 
dacă participă la discuţii cu ministrul Justiţiei. Este absolut imposibil. V-am declarat, vă repet dacă vreţi, nu-i 
problemă. Nu că n-am avut. Nici măcar nu l-am văzut, cum nu l-aţi văzut dumneavoastră ieri sau alaltăieri", a spus 
Toader presei la sediul MJ. 
 
Întrebat despre afirmaţia lui Ghiţă potrivit căreia i-ar fi transmis ministrului documente privind fabricarea 
dosarelor sale, Tudorel Toader a arătat că omul de afaceri trebuie să se adreseze instanţei din Serbia. 
 
"Nu poartă un inculpat dialog direct cu ministrul Justiţiei oricare ar fi el. Deci, el are o procedură de extrădare în 
Serbia şi trebuie să se adreseze instanţei din Serbia, nu Ministerului Justiţiei din România", a mai afirmat ministrul. 
 
Totodată, acesta a arătat că la MJ există dovada primirii la ministerul din Serbia a documentelor privind 
clarificările suplimentare în cazul lui Ghiţă. 
 
"Pe data de 27 februarie, Ministerul Justiţiei a primit de la Curtea Supremă din Serbia solicitarea unor clarificări 
suplimentare privind activitatea infracţională desfăşurată de către inculpatul a cărui extrădare se cere. Imediat 
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am transmis solicitarea la Curtea de Apel Ploieşti, pe 27 februarie. Pe 7 martie Curtea de Apel Ploieşti ne-a 
transmis documentele. Ministerul Justiţiei le-a tradus. Pe 8 martie le-a transmis prin fax la Curtea Supremă din 
Serbia. Pe 8 martie - la Curtea Supremă din Serbia, cu dovadă de expediere, cu dovadă de primire. Am solicitat 
Curţii de Apel, cum cere procedura de extrădare, documentele în original. Dacă ni le-a trimis în copie pe 7 martie, 
în original ni le-a trimis pe 21 martie 2018. În aceeaşi zi, 21 martie, au fost transmise prin curierat rapid către 
Ministerul Justiţiei din Serbia şi avem dovada primirii la ministerul din Serbia pe 23 martie. (...) Cel mult puteţi 
întreba Curtea de Apel Ploieşti de ce i-au trebuit două săptămâni, de pe 7 martie până pe 21 martie, să ajungă de 
la Ploieşti la Ministerul Justiţiei din România unde ar fi ajuns şi pe jos mai devreme de două săptămâni", a explicat 
ministrul.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernatorul BNR Mugur Isărescu, audiat în Parlament 
Guvernatorul BNR Mugur Isărescu a fost invitat joi, alături de toţi membrii Consiliului de Administraţie BNR, în 
comisia Economică şi de Industrii de la Senat. 
Potrivit site-ului Comisiei Economice şi de Industrii, întâlnirea cu membrii Consiliului de Administraţie ai B.N.R. 
este programată pentru joi, de la ora 11.00. 
Tema audierii este ”Evoluţia inflaţiei şi implicaţiile pentru economia României”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Situație teribilă pentru românii cu credite în lei: Indicele Robor a 'explodat' din nou 
Indicele Robor la 3 luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în lei, a crescut la 
2,06%, potrivit datelor publicate marţi de Banca Naţională a României (BNR). 
Robor la 3 luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile variabile la creditele în lei. 
Luni, indicele a stagnat la 2,05% pentru a doua zi consecutiv. Totodată, indicele Robor la 6 luni a crescut marţi de 
la 2,38% la 2,39%. 
La începutul lunii februarie, BNR a crescut rata dobânzii de politică monetară de la 2% la 2,25% pe an, anunță 
News.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Primăria Capitalei vrea să acorde vouchere de 2.000 de lei femeilor însărcinate, dar şi tichete de 10.800 de lei 
pentru fertilizări in vitro 
Primăria Municipiului Bucureşti vrea să ofere vouchere în valoare de 2.000 de lei femeilor însărcinate, pentru 
plata medicamentelor şi a serviciilor medicale, potrivit unui proiect al Cosiliului General al Municipiului Bucureşti 
(CGMB), ce se va vota miercuri. 
„Prin acest proiect, femeile însărcinate vor beneficia, începând cu săptămâna a 10-a de sarcină, de vouchere în 
valoare de 2.000 de lei pentru cheltuielile cu analizele medicale nedecontate de Casa de Asigurări de Sănătate şi 
pentru eventualele tratamente necesare nedecontate. Voucherele au fiecare câte o valoare de 1.000 de lei, 
acordându-se de două ori. După procesarea cererii, se acordă primul voucher în baza primei adeverinţe medicale. 
După intrarea în luna a şasea de sarcină, se acodă al doilea voucher, în baza celei de-a doua adeverinţe medicale”, 
se arată în proiectul de hotărâre al CGMB. 
Potrivit expunerii de motive a proiectului, propunerea primarului general este argumentată, printre altele, prin 
rata scăzută a natalităţii. 
„Anual, în municipiului Bucureşti se nasc aproximativ 20.000 de copii. Conform datelor furnizate de Institutul 
Naţional de Statistică în perioada 2010-2015 numărul nou-născuţilor vii, ai căror părinţi au rezidenţa pe raza 
municipiului Bucureşti, a scăzut, astfel că, dacă în anul 2010 s-au înregistrat 21.147 de copii, în anul 2015 s-au 
înregistrat 19.255 de copii. Având în vedere rata scăzută a natalităţi, se impune implicarea autorităţii locale în 
identificarea unor măsuri sociale suplimentare, care să influenţeze creşterea natalităţii”, se arată în expunerea de 
motive a proiectului. 
Dacă proiectul va fi votat de consilierii CGMB, voucherele se vor acorda pentru femeile care au domiciliul sau 
reşedinţa în Bucureşti - cu viza de reşedinţă dobândită cu cel puţin şase luni de la data demarării proiectului. 
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Primăria Capitalei vrea să acorde vouchere în valoare de 10.800 de lei pentru fertilizări in vitro 
Primăria Capitalei vrea să acorde vouchere în valoare de 10.800 de lei cuplurilor infertile pentru acoperirea 
costurilor pentru fertilizarea in vitro. Proiectul va fi supus votului tot în şedinţa Consiliului General al Municipiului 
Bucureşti de miercuri. 
„Proiectul constă în acordarea de vouchere pentru realizarea fertilizării in vitro. Voucher-ul are o valoare totală de 
10.800 lei, acesta va fi impărţit în tichete de câte 100 de lei şi se va acorda în trei tranşe. După procesarea cererii, 
se acordă primul voucher în baza primei scrisori medicale, în valoare de 3.600 de lei. Înainte de efectuarea 
puncţiei ovariene se acordă al doilea voucher, în baza celei de-a doua scrisori medicale. Acesta va avea valoarea 
de 3.600 de lei. Înainte de embriotransfer se acordă al treilea voucher în valoare de 3.600 de lei”, se arată în 
proiectul de hotărâre CGMB. 
Potrivit proiectului, voucherele se acordă cuplurilor care au indicaţie medicală pentru efectuarea procedurii de 
fertilizare in vitro. 
De asemenea, proiectul prevede şi stabilirea unui buget multianual de 10.800.000 de lei, pentru perioada iunie 
2018 – decembrie 2019, pentru aproximativ 1.000 de beneficiare. 
„Potrivit Institutului Naţional de Statistică, în România, rata fertilizării scade alarmant. Se estimează că în acest 
ritm, în 2050, România va ajunge la o populaţie de doar 14 milioane de locuitori, faţă de aproximativ 19 milioane, 
cât sunt în prezent. În România se efectuează anual 5.000 de fertilizări in vitro, de 10 ori mai puţin decât în Europa 
de Vest”, se arată în expunerea de motive a proiectului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM a respins cererea lui Kovesi cu privire la modul în care presa a scris despre dosarul Tel Drum 
Plenul CSM a respins miercuri cererea şefei DNA, Laura Codruţa Kovesi, de apărare a sistemului judiciar în 
legătură cu modul în care presa a reflectat informaţiile despre declanşarea urmăririi penale faţă de liderul PSD, 
Liviu Dragnea, în dosarul Tel Drum. 
„Raportul Inspecţiei Judiciare privind apărarea independenţei sistemului judiciar - plenul Consiliului Superior al 
Magistraturii a hotărât respingerea cererii formulate de doamna Laura Codruţa Kovesi, procuror şef al Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie, de apărare a independenţei sistemului judiciar în ansamblul său, cu privire la modul în care 
presa a reflectat informaţiile devenite publice prin comunicatul de presă nr.1056/VIII/3 din data de 13.11.2017 al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie. (majoritate: 3 voturi pentru admitere, 11 voturi pentru respingere, 2 voturi 
NULE)”, se arată în soluţia plenului Consiliului Superior al Magistraturii (CSM). 
Concret, procurorul-şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, a considerat că modul în care presa a reflectat informaţiile 
din comunicatul emis de către instituţia pe care o conduce, referitor la declanşarea urmăririi penale faţă de liderul 
PSD, Liviu Dragnea, în dosarul Tel Drum, a afectat independenţa sistemului judiciar. 
Potrivit unor surse din cadrul CSM, inspectorii au analizat mai multe articole şi emisiuni în care au fost prezentate 
informaţiile din comunicatul de presă menţionat. 
DNA anunţa, în 13 noiembrie 2017, oficial, că Liviu Dragnea este urmărit penal pentru constituirea unui grup 
infracţional, abuz în serviciu şi infracţiuni privind deturnarea de fonduri europene, în legătură cu favorizarea Tel 
Drum în privinţa acordării de contracte. Faptele ar fi fost comise în perioada în care era preşedinte al Consiliului 
Judeţean Teleorman. 
"Suspectul Liviu Nicolae Dragnea, preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman, a iniţiat un grup infracţional 
organizat care acţionează şi în prezent şi din care au făcut şi fac parte funcţionari ai instituţiilor din administraţia 
publică şi persoane din mediul de afaceri. Grupul iniţiat în anul 2001 are ca principal scop obţinerea, în mod 
fraudulos, a unor sume importante din contractele finanţate din fonduri publice (naţionale şi europene), prin 
comiterea unor infracţiuni de abuz în serviciu, de fraudare a fondurilor europene, de evaziune fiscală, spălarea 
banilor şi folosirea de informaţii ce nu sunt destinate publicităţii ori permiterea accesului unor persoane 
neautorizate la aceste informaţii", au transmis procurorii, la acea vreme, printr-un comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Comisia juridică respinge cererea lui Iohannis: Parlamentarii scapă de conflictul de interese 
Parlamentarii găsiţi în conflict de interese în perioada 2007 - 2013 scapă de sancţiuni. Deputaţi jurişti au respins 
astăzi reexaminarea cerută de preşedintele Klaus Iohannis asupra legii iniţiate de social-democratul Florin 
Iordache. Legea fusese declarată constituţională de judecătorii CCR. Urmează acum ca proiectul să fie votat din 
nou de deputați și apoi de senatori ca să-l păstreze în forma propusă de Florin Iordache. 
 La jumătatea acestei luni, președintele Klaus Iohannis a retrimis Parlamentului modificările la Legea ANI care 
prevăd încetarea interdicţiilor pentru parlamentarii aflaţi în conflict de interese în perioada 2007 - 2013, cerând 
respingerea legii. 
Preşedintele a motivat că, prin adoptarea acestei legi, este pusă în discuţie respectarea angajamentelor asumate 
de România, în calitate de membru UE. 
„Faţă de obiectul de reglementare, considerăm că legea transmisă la promulgare se impune a fi reanalizată de 
către Parlament sub aspectul oportunităţii acesteia întrucât, pe de o parte, interesul public general nu justifică o 
asemenea reglementare, fiind afectate standardele de integritate, iar pe de altă parte, este pusă în discuţie 
respectarea angajamentelor asumate de România, în calitate de stat membru al Uniunii Europene”, mai preciza 
preşedintele în cererea de reexaminare. 
Proiectul vizat de șeful statului vizează completarea Legii nr. 176/2010 privind integritatea în exercitarea funcțiilor 
și demnităților publice, pentru modificarea și completarea Legii nr. 144/2007 privind înființarea, organizarea și 
funcționarea Agenției Naționale de Integritate, precum și pentru modificarea și completarea altor acte normative, 
în sensul încetării de drept a interdicțiilor aplicate persoanelor care au avut calitatea de senator și/sau deputat 
în oricare dintre mandatele cuprinse în perioada 2007-2013, pe baza rapoartelor de evaluare întocmite de 
Agenția Națională de Integritate. 
„Față de obiectul de reglementare, considerăm că legea transmisă la promulgare se impune a fi reanalizată de 
către Parlament sub aspectul oportunității acesteia întrucât, pe de o parte, interesul public general nu justifică 
o asemenea reglementare, fiind afectate standardele de integritate, iar pe de altă parte, este pusă în discuție 
respectarea angajamentelor asumate de România, în calitate de stat membru al Uniunii Europene”, se arată în 
cererea Președinției. 
Potrivit art. 25 alin. (2) din Legea nr. 176/2010, interdicția poate consta în decăderea din dreptul de a mai exercita 
o funcție sau o demnitate publică, cu excepția celor electorale, pe o perioadă de 3 ani de la data eliberării, 
destituirii din funcția ori demnitatea publică respectivă sau a încetării de drept a mandatului ori, dacă persoana a 
ocupat o funcție eligibilă, interdicția poate consta în aceea că persoana nu mai poate ocupa aceeași funcție pe o 
perioadă de 3 ani de la încetarea mandatului. Totodată, potrivit aceluiași text, în cazul în care persoana nu mai 
ocupă o funcție sau o demnitate publică la data constatării conflictului de interese, interdicția de 3 ani operează 
potrivit legii, de la data rămânerii definitive a raportului de evaluare, respectiv a rămânerii definitive și irevocabile 
a hotărârii judecătorești de confirmare a existenței unui conflict de interese. 
„În ceea ce privește această interdicție, Curtea Constituțională a afirmat în repetate rânduri că o astfel de 
sancțiune se integrează scopului legii - asigurarea integrității și transparenței în exercitarea funcțiilor și 
demnităților publice și prevenirea corupției instituționale - și nu contravine normelor constituționale privind 
dreptul de a fi ales și restrângerea exercițiului unor drepturi sau al unor libertăți (Decizia nr. 481/2013, Decizia nr. 
483/2013, Decizia nr. 391/2014, Decizia nr. 638/2014, Decizia nr. 93/2015, Decizia nr. 550/2015)”, se mai 
precizează în cererea lui Klaus Iohannis. 
„Intervenția legislativă supusă reexaminării vizează, în realitate, o măsură de clemență acordată 
parlamentarilor, prin care se șterg pentru viitor efectele unei interdicții generate de încălcarea normelor 
privind conflictul de interese”, mai scrie în cerere. 
Președintele amintește și de Mecanismul de Cooperare și Verificare și de obiectivele pe care România s-a angajat 
să le îndeplinească. 
„Conform art. 148 alin. (4) din Constituția României, Parlamentul, Președintele României, Guvernul și autoritatea 
judecătorească garantează aducerea la îndeplinire a obligațiilor rezultate din actul aderării la Uniunea Europeană 
și din celelalte reglementări comunitare cu caracter obligatoriu. (...) Unul dintre cele patru obiective de referință 
specifice stabilite în cadrul MCV a fost chiar «Înființarea, conform celor prevăzute, a unei agenții pentru 
integritate cu responsabilități în domeniul verificării patrimoniului, al incompatibilităților și al conflictelor de 
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interese potențiale, precum și cu capacitatea de a adopta decizii obligatorii care să poată duce la aplicarea unor 
sancțiuni disuasive»”, se arată în cererea de reexaminare. 
Plenul Senatului a adoptat, pe 18 decembrie 2017, în calitate de Cameră decizională, propunerea legislativă 
pentru modificarea Legii Agenţiei Naţionale de Integritate (ANI), prin care încetează unele interdicţii pentru 
parlamentari. 
„Știți ce s-a întâmplat azi în Camera Deputaților, în câteva secunde? A trecut legea prin care primarii care au fost 
constatați a fi incompatibili pot candida, parlamentarii care au fost constatați a fi incompatibili, cu hotărâri 
judecătorești definitive, pot candida. Deci, asta da lovitură! Toată lumea s-a uitat pe 303 (Legea 303/2004 - n.r.) și 
astăzi a trecut cu votul majorității această lege care pur și simplu prăbușește ANI și șterge cu buretele 
incompatibilitățile pentru parlamentari, incompatibilități în perioada 2007 - 2013 (...). Și primarii, despre care se 
spune așa: dacă s-a constatat incompatibilitatea în mod definitiv, în instanță, nu pot ocupa funcții în aparatul de 
stat, dar pot candida la primar. (...) Astăzi și-au rezolvat două probleme: problema parlamentarilor incompatibili și 
problema primarilor și consilierilor incompatibili”, a afirmat senatorul PMP Traian Băsescu, după votul din Camera 
Deputaților. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Declaraţie adoptată în Parlament, la 100 de ani de la Unirea Basarabiei cu România / Tăriceanu: Doar vrerea 
Parlamentelor de la Bucureşti şi Chişinău va putea reface Unirea / Mesajele lui Dăncilă, Dragnea, Barna, Candu 
şi Principesei Margareta 
Camera Deputaţilor şi Senatul s-au reunit în şedinţă solemnă marţi, 27 martie, cu prilejul împlinirii a 100 de ani de 
la Unirea Basarabiei cu România. 
Dragnea: Domnule Candu, domnule Leancă, chiar nu avem curaj să spunem ce vrem? Eu vreau să ne unim! 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, marţi, că vrea ca România să se unească cu Republica 
Moldova, întrebându-i pe Adrian Candu şi pe Iurie Leancă: „Chiar nu avem atâta curaj să spunem clar ce vrem?”. 
„(...) Aş vrea să citesc (...) articolul 8 din Actul final de la Helsinki: <<Toate popoarele au mereu dreptul, în deplină 
libertate, să îşi hotărască când şi dacă doresc statutul politic intern şi extern, fără ingerinţe exterioare şi să îşi 
urmărească după propria voie dezvoltarea politică, economică, socială şi culturală>>. Pe baza acestui articol s-a 
reunificat Germania. Dragii mei colegi, domnule preşedinte Candu, domnule vicepremier Iurie Leancă, chiar nu 
avem atâta curaj să spunem clar ce vrem? Şi ca să nu existe echivoc eu o spun deschis, simplu şi explicit: Eu vreau 
să ne unim cu Moldova! Vreau să fim împreună în Europa, dar ca o singură naţiune”, a declarat Liviu Dragnea, în 
cadrul şedinţei solemne a Parlamentului, dedicată Împlinirii a 100 de ani de la Unirea Basarabiei cu România. 
Liviu Dragnea a afirmat că va propune Biroului Permanent ca sala de plen a Camerei Deputaţilor să poarte numele 
primului preşedinte al Parlamentului reunificat al României Mari, Vasile Stroescu. 
„România a fost puternică atunci când a fost unită şi va fi unită şi va fi puternică. Acesta este idealul nostru (...) 
Voi propune Biroului Permanent ca această sală să se numească sala Vasile Stroescu. Vasile Stroescu a fost primul 
preşedinte al Parlamentului reunificat al României Mari”, a spus Liviu Dragnea. 
România este pregătită să vină în întâmpinarea oricărei manifestări organice de reunificare 
România şi cetăţenii ei sunt şi vor fi întotdeauna pregătiţi să vină în întâmpinarea oricărei manifestări organice de 
reunificare din partea cetăţenilor Republica  Moldova, se arată în declaraţia Parlamentului de la Bucureşti, citită, 
marţi, de preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea. 
”Parlamentul României constituit în şedinţa solemnă la împlinirea a 100 de ani de la înfăptuirea Unirii Basarabiei 
cu Patria Mamă, astăzi, 27 martie 2018, consideră ca fiind pe deplin legitimă dorinţa acelor cetăţeni ai Republicii 
Moldova care susţin unificarea celor două state ca o continuare firească în procesul de dezvoltare şi afirmare a 
naţiunii române şi subliniem că acest act depinde de voinţa acestora şi declară că România şi cetăţenii ei sunt şi 
vor fi întotdeauna pregătiţi să vină în întâmpinarea oricărei manifestări organice de reunificare din partea 
cetăţenilor Republicii Moldova, ca o expresie a voinţei suverane a acestora”, se arată în Declaraţia Parlamentului 
României, citită în plen de preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea. 
Redăm textul integral al Declaraţiei adoptată de Parlamentul României: 
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”În temeiul prevederilor Art. 13 Pct. 23 din Regulamentul activităţilor comune ale Camerei Deputaţilor şi 
Senatului, Parlamentul României adoptă prezenta Declaraţie pentru celebrarea unirii Basarabiei cu Ţara Mamă, 
România, la 27 martie 1918 
La 27 martie 1918, Sfatul Ţării, în calitate de organism suprem legislativ reprezentativ al Basarabiei, din care 
făceau parte reprezentanţi ai populaţiei române majoritare şi ai minorităţilor etnice, constituit în concordanţă cu 
normele democratice ale timpului, în condiţiile disoluţiei Imperiului ţarist şi ale desfăşurării Primului Război 
Mondial, a dat expresie dorinţei colective de unitate prin adoptarea Actului Unirii. 
Textul Actului Unirii, votat de Sfatul Ţării la 27 martie 1918, cuprindea într-un singur paragraf sufletul şi năzuinţele 
de unire ale basarabenilor: 
„În numele poporului Basarabiei, Sfatul Ţării declară: Republica Democratică Moldovenească (Basarabia) în 
hotarele ei dinspre Prut, Nistru, Dunăre, Marea Neagră şi vechile graniţe cu Austria, ruptă de Rusia acum o sută şi 
mai bine de ani, din trupul vechii Moldove, În puterea dreptului istoric şi a dreptului de neam, pe baza principiului 
ca noroadele singure să-şi hotărască soarta lor, de azi înainte şi pentru totdeauna se uneşte cu mama sa România. 
Trăiască unirea Basarabiei cu România de-a pururi şi totdeauna!”. 
Această decizie a fost recunoscută prin Tratatul de Pace de la Paris din 28 octombrie 1920 şi a rămas în memoria 
colectivă ca o pagină luminoasă de istorie modernă, scrisă de fiii Basarabiei care s-au dedicat spiritului naţional, ca 
moment istoric de mare importanţă pentru poporul român de pe cele două maluri ale Prutului. 
Prin revenirea Basarabiei la Ţara Mamă, România, s-a înlăturat nedreptatea istorică de la 1812, când, prin Tratatul 
de la Bucureşti dintre Imperiul Otoman şi Rusia ţaristă, partea situată la răsărit de Prut a Principatului Moldovei a 
intrat în componenţa Imperiului Rusiei, formând gubernia Basarabiei. Timp de 22 de ani, până la raptul teritorial 
impus de Uniunea Sovietică ca urmare a înţelegerilor secrete dintre Stalin şi Hitler, cunoscut ca „Pactul 
Ribbentrop- Molotov” semnat la 28 septembrie 1939, Unirea cu România a ferit Basarabia de războiul civil rus, de 
tragediile colectivizării şi ale Gulagului, iar pe cetăţenii români de pericolul pierderii identităţii naţionale. 
Parlamentul României are datoria istorică să aducă un omagiu plin de recunoştinţă înaintaşilor politici, la 100 de 
ani de la declararea Unirii Basarabiei cu România. 
Prin organizarea unei Şedinţe solemne a Camerelor reunite, în prezenţa unei delegaţii a Parlamentului şi a 
Guvernului Republicii Moldova venită de la Chişinău pentru acest eveniment, sărbătorim „Actul Unirii votat de 
Sfatul Ţării la 27 martie 1918” şi celebrăm momentul în care elitele politice din Basarabia şi din Regat au dat curs 
năzuinţelor naţionale. Considerăm astăzi, drept o misiune de onoare a actualei şi viitoarelor generaţii din stânga şi 
dreapta Prutului să cinstească cu pioşenie memoria generaţiei de la 1918, care a lucrat la construirea României 
Mari. 
Astfel, având în vedere că: 
- Parlamentul României a condamnat, într-o Declaraţie adoptată la 24 iunie 1991, Pactul Ribbentrop-Molotov „ca 
fiind ab initio nul şi neavenit”; 
- la 31 august 1989, Consiliul Suprem al Republicii Moldova a declarat limba română ca limbă oficială a statului şi a 
repus în drepturi alfabetul latin, interzis de Guvernul Sovietic în timpul ocupaţiei, ca alfabet al limbii române 
scrise; 
- la 10 martie 1990, locuitorii R. Moldova au putut vota, în alegeri libere şi corecte, deputaţi pentru Consiliul 
Suprem; 
- la 27 aprilie 1990, Consiliul Suprem al R. Moldova a reinstaurat steagul românesc ca însemn oficial al statului; 
- la 23 iunie 1990, Consiliul Suprem al R. Moldova a declarat Republica Moldova drept stat suveran, 
- la 1 ianuarie 2007 România a devenit membru al Uniunii Europene iar la 27 iunie 2014 Republica Moldova a 
semnat Acordul de Asociere cu Uniunea Europeană. 
Parlamentul României constituit în Şedinţa solemnă la împlinirea a 100 de ani de la înfăptuirea Unirii Basarabiei cu 
patria mamă, astăzi, 27 martie 2018: 
- consideră ca fiind pe deplin legitimă dorinţa acelor cetăţeni ai Republicii Moldova care susţin unificarea celor 
două state ca o continuare firească în procesul de dezvoltare şi afirmare a naţiunii române şi subliniem că acest 
act depinde de voinţa acestora, şi 
- declară că România şi cetăţenii ei sunt şi vor fi întotdeauna pregătiţi să vină în întâmpinarea oricărei manifestări 
organice de reunificare din partea cetăţenilor Republicii Moldova, ca o expresie a voinţei suverane a acestora. 
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Această declaraţie a fost adoptată de Camera Deputaţilor şi de Senat, în şedinţa comună din data de 27 martie 
2018”. 
Potrivit documentului, la 27 martie 1918, Sfatul Ţării, în calitate de organism suprem reprezentativ al Basarabiei, 
din care făceau parte reprezentanţi ai populaţiei române majoritare şi ai minorităţilor etnice, constituit în 
concordanţă cu normele democratice ale timpului, în condiţiile disoluţiei Imperiului Ţarist şi ale defăsşurării 
Primului Război Mondial, ”a dat expresie dorinţei colective de unitate prin adoptarea Actului Unirii”. 
  
Tăriceanu: Doar vrerea Parlamentelor de la Bucureşti şi Chişinău va putea reface Unirea 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu a declarat, marţi, că, după exemplul anului 1918, doar vrerea 
Parlamentelor de la Bucureşti şi Chişinău ”va putea reface ceea ce a făcut Sfatul Ţării cu un veac în urmă”. 
”Vă propun, sub inspiraţia evenimentelor de acum un secol din Basarabia, să încercăm să aprindem în noi înşine 
pasiunea pentru democraţie care i-a animat pe iluştrii noştri înaintaşi de la Chişinău şi să nu ne amăgim: hotarul 
de pe Prut nu va dispărea datorită talentului nostru diplomatic sau ştiinţei noastre de a negocia tratate şi acorduri 
internaţionale. Nu-l vor şterge nici poeziile, cântecele sau declaraţiile patriotice. După exemplul anului 1918, doar 
vrerea Parlamentelor de la Bucureşti şi Chişinău, exprimând voinţa poporului român din România şi din Moldova 
va putea reface ceea ce a făcut Sfatul Ţării cu un veac în urmă şi a desfăcut hotărârea arbitrară a marilor puteri 
totalitare în 1940. Nădăjduiesc, aşadar, că vom găsi curajul, aici la Bucureşti, ca şi la Chişinău, de a lua o 
asemenea decizie. Numai lipsa de încredere în propria noastră capacitate de a construi împreună o naţiune 
democratică, liberă şi indivizibilă ne poate împiedica să ne punem şi noi semnăturile pe un Act al Unirii”, a declarat 
Călin Popescu Tăriceanu în timpul şedinţei solemne a parlamentului cu ocazia cu ocazia împlinirii a 100 de ani de 
la Unirea Basarabiei cu România. 
El a mai spus că şedinţa solemnă nu ar trebui să aibă pentru parlamentarii români şi moldoveni deopotrivă, ca şi 
pentru toţi cetăţenii români şi moldoveni, doar o însemnătate istorică, oricât de monumentală ar fi aceasta. 
”Să dovedim, cu ocazia acestei aniversări, că semnificaţia politică a evenimentelor de acum un veac nu şi-a pierdut 
caracterul actual şi nici capacitatea de a ne mobiliza voinţele. Ideologia naţională a anilor 1930 şi 1940, 
resuscitată de naţional-comunismul ultimelor două decenii ale regimului totalitar ne-a învăţat să privim Actul 
Unirii, pregătit cu mari sacrificii şi trudă, proclamat de Sfatul Ţării de la Chişinău pe 27 martie 1918, ca pe un 
episod memorabil - şi din păcate reversibil - al procesului de înfăptuire a idealului unităţii naţionale româneşti”, a 
adăugat Tăriceanu. 
El a mai spus că Sfatul Ţării a constatat, ”simplu şi firesc”, că poporul moldovean era în fapt parte a poporului 
român şi că ţara care îşi căuta destinul după destrămarea imperiului ţarist nu era altceva decât o parte înstrăinată 
a Moldovei istorice. 
”Această conştiinţă identitară a fost o condiţie necesară, dar nu şi suficientă, a unirii. Revoluţia din februarie şi 
căderea autocraţiei erau trăite de moldovenii de peste Prut ca o şansă istorică de a deveni în sfârşit cetăţeni egali 
ai unei societăţi libere. Acum un veac, pe 27 martie la Chişinău, ca şi pe 1 decembrie la Alba Iulia, idealul naţional 
era inseparabil de viziunea democraţiei. Dictaturile secolului al XX-lea ne-au dezobişnuit să asociem revoluţia 
naţională din 1918 cu revoluţia democratică care, de la Petrograd până la Viena, prin Chişinău, Cernăuţi şi Alba 
Iulia, a schimbat radical nu numai harta Europei, dar şi modul de a gândi al tuturor europenilor. În ciuda refluxului 
democraţiei care a început pentru ei în 1938 şi s-a încheiat tocmai in 1989, românii de pe ambele maluri ale 
Prutului nu au mai abandonat vreodată, chiar dacă nu i-au putut da glas în public, viziunea unei societăţi 
democratice, în care drepturile şi libertăţile civile şi politice nu sunt darul guvernelor, ci aparţin în mod natural 
fiecărui cetăţean în parte şi tuturor împreună”, a mai spus în discursul său Tăriceanu. 
El a afirmat că printre aceste drepturi politice este şi acela de a trăi liber într-o naţiune întregită şi indivizibilă. 
”Acest drept a fost proclamat, în numele poporului dintre Prut, Marea Neagră, Nistru şi vechea graniţă cu Austria, 
de Sfatul Ţării la 28 martie 1918. Sfatul Ţării nu a fost o adunare reprezentativă abstractă. Membrii adunării 
aveau chipuri şi nume. Se cuvine să rostim astăzi, cu solemnitate şi recunoştinţă, câteva din numele deputaţilor 
care au lucrat atunci pentru unire, care au redactat şi adoptat Actul Unirii: Vladimir de Herţa, Pantelimon Erhan, 
Ion Inculeţ, Pan Halippa, Daniel Ciugureanu, Ion Buzdugan, Vladimir Cristi, Anton Crihan şi mulţi altii dar, desigur 
alături de ei şi nu în ultimul rând, Constantin Stere. 
Nu am citat aici o listă de eroi atemporali ai idealului naţional. Nu am evocat supra-oameni, ci oameni politici, unii 
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dintre ei cu o lungă carieră. În ochii noştri, ei poartă, astăzi, aura nemuririi. Presa vremii nu i-a tratat însă cu o 
indulgenţă mai mare în nici un caz mai mare decât cea de care beneficiază politicienii zilelor noastre. Câţiva au 
făcut chiar obiectul unor investigaţii ale instituţiilor de forţă ale statului precomunist. Ce au avut aşadar în plus 
faţă de noi, oamenii politici de azi, de la Bucureşti şi de la Chişinău? Neîndoielnic, pasiunea pentru democraţie, 
credinţa că naţiunea se cuvine să fie întregită pentru că este singurul trup cunoscut al democraţiei, unicul cadru 
constituţional în care democraţia se poate manifesta prin instituţii şi proceduri care să garanteze drepturile şi 
libertăţile cetăţeneşti”, a punctat preşedintele Senatului. 
Călin Popescu Tăriceanu a apreciat că venimentul de acum un secol oferă o lecţie la care trebuie să reflecte 
fiecare cu mare atenţie. 
”Revoluţia democratică a făcut România <întreagă şi mare>, în vreme ce totalitarismul a fragmentat din nou 
România. Când democraţia este abandonată sau abuzată, naţiunea devine divizibilă şi fragilă. Această lecţie 
rămâne valabilă şi astăzi. Ca români, am învăţat începând din 1940 că nu litera tratatelor, alianţele internaţionale 
şi forţa armelor păzesc naţiunea, dar pare că nu am înţeles încă pe deplin că singura pavăză a naţiunii este 
calitatea democraţiei pe care este capabilă să o pună în operă. Cel mai eficient şi, paradoxal, cel mai puţin 
costisitor program de înzestrare a unei naţiuni este cel care înarmează fiecare cetăţean cu drepturi şi libertăţi 
inalienabile, care îl echipează cu cele mai puternice garanţii constituţionale şi procedurale în faţa abuzurilor 
statului. Pentru că cetăţenii abuzaţi de instituţiile propriului stat nu vor fi predispuşi, orice-ar spune ideologiile 
naţionaliste şi miturile patriotice, să reziste agresiunii unui stat străin. Trăind sub dictatură în 1940, românii nu au 
avut forţa morală să refuze ultimatumul sovietic şi dictatul nazist. Au deplâns frângerea naţiunii, dar nu i s-au 
opus”, a conchis preşedintele Senatului. 
„Am aprobat memorandumul referitor la desfăşurarea şedinţei solemne a celor două Camere din 27 martie, care 
va marca 100 de ani de la alipirea Basarabiei la România”, a anunţat preşedintele Senatului, Călin Popescu-
Tăriceanu, în 13 martie, la finalul şedinţei Birourilor permanente reunite. 
Potrivit documentului, în cadrul şedinţei solemne va fi dezbătută şi adoptată „Declaraţia solemnă pentru 
celebrarea unirii Basarabiei cu Ţara Mamă, România, la 27 martie 1918”, prin care se vor reflecta unitatea 
poporului şi a limbii române, rolul avut de înaintaşii politici şi drumul ce trebuie să fie urmat de oamenii politici de 
astăzi, precum şi dorinţa de a continua procesul de modernizare şi integrare instituţională în UE. 
Principesa Margareta: Tatăl meu, unul dintre simbolurile unităţii de neam 
Principesa Margareta, Custodele Coroanei române, a declarat, marţi, că datoria de a-i „sprijini pe fraţii noştri în 
afara frontierelor României nu trebuie să cunoască limite”, afirmând că regele Mihai, născut la trei ani de la 
Marea Unire, a fost „unul dintre simbolurile unităţii de neam”. 
„Să ne aducem aminte astăzi de personalităţile din Sfatul Ţării şi de bravii noştri soldaţi care au luptat pentru 
unirea noastră în anul 1918. Să ne aduce aminte de oamenii noştri politici care indiferent de doctrina lor au 
conslidat procesul unirii. Să ne aducem aminte de regele Ferdinand şi de regina Maria care niciodată nu şi-au 
pierdut convingerea că România va fi victorioasă în război şi unită în timp de pace”, a declarat Principesa 
Margareta, în cadrul şedinţei solemne a Parlamentului, dedicată Împlinirii a 100 de ani de la Unirea Basarabiei cu 
România. 
Contribuţia Casei Regale la integrarea europeană a Republicii Moldova a început acum 100 de ani, în Basarabia 
străbunicilor săi Ferdinand şi Maria, a precizat Principesa Margareta. 
„(...) Unul din simbolurile unităţii de neam a fost tatăl meu. Născut trei ani după Marea Unire, regele Mihai a 
reprezentat timp de aproape un secol speranţa, demnitatea şi continuitatea, de ambele părţi ale Prutului”, a spus 
Margareta. 
Principesa Margareta a afirmat că datoria de a-i „sprijini pe fraţii noştri în afara frontierelor României nu trebuie 
să cunoască limite”. 
„Astăzi, datoria de a-i sprijini pe fraţii noştri în afara frontierelor României nu trebuie să cunoască limite, nici 
condiţionări. La 100 de ani de la Marea Unire, după tragedii greu de descris în cuvinte, Coroana română continuă 
să sprijine aspiraţiile europene ale Republicii Moldova (...)”, a spus Principesa Margareta. 
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Dăncilă: Să aducem mai aproape momentul în care România şi Republica  Moldova vor avea un viitor comun în 
UE 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, la şedinţa solemnă a Parlamentului ocazionată de împlinirea a 100 de ani de 
la Unirea Basarabiei cu România, că guvernul pe care îl conduce este ferm angajat să aducă cât mai aproape 
momentul în care România şi Republica Moldova vor avea un viitor comun în UE. 
”Guvernul pe care îl conduc este ferm angajat să aducă cât mai aproape momentul în care România şi Republica 
Moldova vor avea un viitor comun în Uniunea Europeană. Republica Moldova este şi va rămâne o prioritate 
pentru Guvernul României”, a declarat Viorica Dăncilă în discursul de la şedinţa solemnă a Parlamentului 
ocazionată de împlinirea a 100 de ani de la Unirea Basarabiei cu România. 
Ea a mai spus că importanţa simbolică a actului unirii Basarbiei cu România, alături de actele unirii Bucovinei şi 
Transilvaniei, constă în faptul că populaţia acestor teritorii româneşti prin reprezentanţii săi aleşi a decis în mod 
democratic unirea cu ţara. 
”Înaintaşii noştri au ştiut să utilizeze cu înţelepciune oportunitatea istorică ce li se oferea şi să pună piatră de 
temelie unui viitor mai bun pentru copiii lor, iar istoria le-a dat dreptate. Azi, 100 de ani mai târziu avem toate 
motivele să fim la fel de încrezători cum erau ei, că viitorl nostru va fi unul strălucit, atât timp cât la baza lui vor 
sta valorile democratice care permit dezvoltarea unei societăţi sănătoase. Eu cred cu putere că viitorul nostru va fi 
din nou unul comun, că ne vom reuni curând în sânul familiei europene, onorând astfel lupta strămoşilor noştri, 
bărbaţi, dar să nu uităm şi femeile”, a adăugat Dăncilă. 
Premierul a adăugat că momentul Centenarului este atât un prilej de onorare a trecutului, cât şi unul de reflecţie 
privind viitorul României, stat profund ataşat valorilor şi principiilor europene şi euro atlantice. 
”Rădăcinile comune, valorile culturale şi spirituale care ne unesc fundamentează relaţia privilegiată dintre 
Bucureşti şi Chişinău. Am învăţat de la generaţia unirii lecţia faptelor şi a gesturilor întemeietoare. Cuvintele ne 
unesc, faptele fac mai trainică unirea. Vă asigur că România a fost şi va fi întotdeauna alături de Republica 
Moldova”, a mai spus Dăncilă. 
Ea a amintit că una dintre primele vizite oficiale externe a efectuat-o la Chişinău. 
”Am transmis atunci, subliniez din nou şi acum, susţinerea fermă şi consecventă a parcursului european al 
Republicii Moldova din convingerea că locul său este în familia statelor europene. Relaţia nostră este una solidă 
dorim să concretizăm cât mai multe proiecte comune care să aducă beneficii şi o viaţă mai bună cetăţenilor din 
Republica Moldova. Am în vedere aici sprijinul din domeniul sănătăţii, al educaţiei, al tehnologiei informaţiei şi 
comunicaţiilor. Susţinem conectarea Republicii Moldova la Europa, fie că ne referim la conectarea strategică, fie 
că vorbim de conectarea la nivelul infrastructurii. Sprijinim reformele instituţionale iniţiate de autorităţile de la 
Chişinău, esenţiale şi din perspectiva parcursului european al Republicii Moldova”, a menţionat Viorica Dăncilă. 
Premierul a menţionat, totodată, că viitoare şedinţă comună care va avea loc în acest an în Republica Moldova va 
întări colaborarea între Bucureşti şi Chişinău. 
”Guvernul pe care-l conduc are toată deschiderea să ofere susţinere colegilor de la Chişinău. Experienţa de 11 ani 
a României în UE precum şi perioada de pregătire pentru aderare sperăm să contribuie la facilitarea şi scurtarea 
drumului Republicii Moldova spre statutul de membru în construcţia europeană. Susţinem aplicarea Acordului de 
asociere cu Republica Moldova şi considerăm că semnarea acestui acord a consfinţit intrarea Republicii Moldova 
pe un traseu clar, ireveresibil, de apropiere de Uniunea Europeană. Este răspunsul nostru conun la aşteptările 
cetăţenilor din Republica Moldova legate de siguranţă, prosperitate şi consolidarea democraţiei”, a conchis 
premierul 
Premierul a subliniat că "Republica Moldova este şi va rămâne o prioritate pentru Guvernul României". 
În acelaşi context a evocat, ca primă femeie prim-ministrul al României, numele singurei femei prezentă în Sfatul 
Ţării, Elena Alistar Romanescu, preşedinta Ligii Femeilor Moldovene din Basarabia, care cu "ardoare şi 
devotament a contribuit la atingerea idealurilor românilor de pe ambele maluri ale Prutului". 
" 'Neştearsă va rămâne în memoria mea această zi sfântă', spune Elena Alistar Romanescu, despre prima zi în care 
s-au reunit în Sfatul Ţării. Neşterse ar trebui să rămână în memoria noastră actele glorioase ale precdeseorilor 
noştri", a mai afirmat Dăncilă. 
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Dan Barna (USR): Avem acelaşi ideal: un popor român unit, într-o Europă unită 
Liderul USR, Dan Barna, a declarat marţi, că România şi Republica Moldova au acelaşi ideal, cel al unui popor unit, 
într-o Europă unită, adăugând că viitorul european este singurul care are potenţialul să ne unească. 
„România, Moldova, românii de pe ambele maluri ale Prutului, noi cu toţii, de fapt, avem nevoia, astăzi, de un nou 
model de patriotism. Unul ancorat în memoria care ne uneşte, în memoria lui 1918, iar altul proiectat într-un 
viitor european, comun, pentru că viitorul European este singurul care are, acum, potenţialul să ne unească. Nu 
ştiu când va intra Moldova în Uniunea Europeană. Astăzi, privind prin lupta cotidianului mediat, perspectiva pare 
foarte îndepărtată, dar în 1913 sau 1914, perspectiva unirii nici nu exista şi, în doar patru ani, ea s-a produs”, a 
susţinut Barna, în cadrul şedinţei solemne a Parlamentului, dedicată Împlinirii a 100 de ani de la Unirea Basarabiei 
cu România. 
Acesta a adăugat că nu ştie când va fi România o ţară suficient de credibilă şi de puternică în Europa pentru a 
susţine politic şi economic aderarea Republicii Moldova la Uniunea Europeană. 
„Istoria unui popor nu este însosţită, în mod curent, de miracole. Miracolul apare ca miracol la capătul unei 
speranţe cu puţine şanse de realizare. În 1918, idealul unirii a devenit, brusc, realitate. A fost miracolul nostru de 
la capătul speranţei. După 100 de ani, avem nevoie de un nou ideal, oricât de îndepărtat, oricât de improbabil. De 
fapt, cum istoria are bunul obiecei să se repete, avem acelaşi ideal: un popor român unit, într-o Europă unită”, a 
susţinut liderul USR. 
Dan Barna a spus că, în prezent, se vede o reactivare a naţionalismului, în cele mai întunecate forme. 
„Intoleranţă, xenofobie, rasism sau violenţă. Este oare aceasta singurul răspuns posiibl la întrebarea: ce este 
patriotismul? Singurul fel în care poţi fi oare patriot, astăzi, este să-i împingi la marginea societăţii pe cei care sunt 
diferiţi de tine? Iei o banderolă pe brat, iei un steag în mână şi scandezi lozinci. Doar asta înseamnă să fim 
patrioţi? Iei un spray în mână, scrii pe toate zidurile: Basarabia e România, gata, e suficient? Eşti sau suntem 
patrioţi?”, a întrebat preşedintele USR. 
Barna a precizat că răspunsul la această întrebare va putea fi dat numai când vom cunoaşte care este idealul 
nostru. 
„Tragedia Basarabiei, tragedie pe care avem datoria de a o evoca, astăzi, în Parlamentul României, este, de fapt, 
tragedia unei întregi Europe Centrale şi Răsăritene, sfârtecată prin pactul sovieto-german din august 1939, Pactul 
Ribbentrop-Molotov. Pentru Basarabia, ca şi pentru Bucovina de Nord, acest act de gangsterism international a 
însemnat exportul soluţiei staliniste de desţărare făurită prin violenţă, deportare şi sânge. E bucata noastră de 
istorie amară din secolul trecut”, a adăugat Barna. 
Preşedintele Parlamentului Republicii Moldova: Avem nevoie de o Românie puternică 
Preşedintele Parlamentului Republicii Moldova, Andrian Candu, a declarat, marţi, la şedinţa solemnă din 
Parlament, cu prilejul împlinirii a 100 de ani de la Unirea Basarabiei cu România, că Republica Moldova are nevoie 
de o Românie puternică şi de susţinerea integrării europene. 
„Vreau să fiţi absolut siguri că Republica Moldova are nevoie de o Românie puternică. Nu trebuie să ne fixăm pe 
divergenţe de perspective şi opinii. Ceea ce este absolut vital pentru palma de pământ care se numeşte Moldova 
ţine de consensul pe care ne dorim să-l avem din partea clasei politice româneşti cu privire la caracterul privilegiat 
al relaţiilor noastre şi susţinerea integrării europene ca unica opţiune de civilizaţie şi dezvoltare. Acesta ar trebui 
să fie un efort de echipă, depus în mod deschis şi transparent alături de parteneri României din Uniunea 
Europeană, Statele Unite ale Americii, şi alte state cu viziuni similar”, a susţinut Candu. 
Preşedintele Parlamentului moldovean a adăugat că acesta este singurul mod prin care se poate asigura 
prosperitatea cetăţenilor Republicii Moldova. 
„România trebuie să rămână cel mai fidel, solid şi onest partener al Chişinăului pe traseul său european. Nu mai 
avem timp să batem pasul pe loc, să ratăm ocazii, să ne pierdem în polemici sterile, pentru că, cu cât societatea 
noastră este mai divizată, cu atât ne lipsim mai mult de şansa şi perspectivele unei modernizări mai rapide”, a 
precizat Candu. 
De asemenea, acesta a susţinut că, la 100 de ani de la unire, Republica Moldova are de a face, din nou, cu dorinţa 
unora de a decide în locul ei cum să trăiască şi încotro să se îndrepte. 
„Prin diverse metode, directe şi indirecte, prin ustensile moderne ale războiului hibrid şi ale propagandei 
sofisticate, se încearcă să arate cetăţenilor noştri că locul lor nu este în marea familie europeană, ci altundeva. 
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Presiunile economice şi politice din afară urmăresc distorsionarea valorilor româneşti şi europene, iar războiul 
propagandistic la care mă refer, sponsorizat moral, ideologic şi financiar, subinează declaraţiile de suveranitate şi 
independenţă ale Republicii Moldova şi urmăresc revenirea în spaţiul geopolitic rusesc”, a punctat Andrian Candu. 
Acesta a subliniat că temelia relaţiei speciale dintre Republica Moldova şi România se bazează pe comuniunea de 
limbă, istorie, civilizaţie şi cultură. 
„Inocularea ideii de apartenenţă la un spaţiu valoric străin nouă, departe de cel european, cu alimentarea 
nostalgiilor nejustificate pe fondul crizelor politice şi economice pe care le-am avut, de care ne facem vinovaţi şi 
noi, politicienii, este cu atât mai gravă cu cât arhitectura Securităţii din regiunea în care ne aflăm este tot mai 
fragilă”, a precizat Candu. 
Preşedintele Parlamentului Republicii Moldova a spus că cele două ţări pot construe, împreună, poduri, drumuri şi 
afaceri. 
„Nu putem schimba parcursul istoric şi nu putem şterge cu buretele ceea ce ne-am fi dorit poate să fie altfel. Doar 
putem construi împreună, poduri, drumuri şi afaceri, putem demola graniţele spirituale prin limba română ca 
fundament de coeziune între noi. (...) Vreua să vă îndemn să ne vizitaţi cât mai des pesntru a cunoaşte cât mai 
bine realităţile noastre, pentru a ne cunoaşte unii pe alţii”, a conchis Candu. 
Novak (UDMR): Exemplul românilor basarabeni ne dă o speranţă că aspiraţiile noastre vor fi ascultate 
Senatorul UDMR, Novak Csaba-Zoltán a declarat marţi, în Parlament, că exemplul românilor basarabeni conferă 
speranţă comunităţii maghiare că, într-o zi, aspiraţiile acesteia vor fi ascultate şi acceptate de majoritate. 
„Azi comemorăm un eveniment istoric de o mare importanţă pentru societatea românească, dar şi pentru 
formarea statului modern român. Comemorăm unirea Basabariei cu Romania – care este într-adevăr o poveste de 
succes a istoriei româneşti, în pofida faptului că această unire cu ţara mamă nu a fost de lungă durată. Unirea 
Basarabiei cu România din 1918 a fost un proiect naţional, un obiectiv major îmbrăţişat de toţi românii, indiferent 
în ce ţară au trăit. Trebuie să subliniem însă că aportul determinant în realizarea acestui deziderat a fost adus de 
basarabeni”, a susţinut senatorul UDMR, în cadrul şedinţei solemne a Parlamentului, dedicată Împlinirii a 100 de 
ani de la Unirea Basarabiei cu România. 
Acesta a precizat că aspiraţiile de liberate, dorinţa pentru autodeterminare şi curajul prin care au urmărit aceste 
obiective sunt şi astăzi un exemplu de urmat. 
„Exemplul românilor basarabeni ne dă o speranţă în plus că, într-o zi, aspiraţiile noastre vor fi ascultate şi 
acceptate de majoritate. Eu cred că despre aceste aspecte trebuie să purtăm un dialog deschis în anul 
Centenarului”, a subliniat Novak. 
Senatorul UDMR a adăugat că, la 100 de ani de la Marea Unire, consideră că în cadrul Uniunii Europene trebuie să 
fim capabili să discutăm despre principiile care au în vedere garantarea drepturilor comunitare şi egalitatea faţă 
de legi. 
„De 100 de ani dezideratul comunităţii maghiare din România nu reprezintă altceva decât acele principii care au 
fost importante şi pentru românii basarabeni, bucovineni sau orice altă comunitate minoritară naţională din 
Europa. Trebuie să ne punem întrebarea: dacă obţinerea libertăţii şi autodeterminării românilor basarabeni a fost 
şi este apreciat de societatea românească ca o mare realizare şi un lucru pozitiv, doleanţele comunităţii maghiare 
de a lărgi cadru legisaltiv în privinţa drepturilor minoritare de ce nu sunt privite în acelaşi fel? De ce suntem 
respinşi ori de câte ori încercăm să vorbim despre autonomie locală, culturală sau teritorială? De ce se încearcă 
prin diferite tertipuri obstrucţionarea înfiinţăriii şcolilor cu predare în limba maghiară, cum este cazul Liceului 
Teolgic Romano-Catolic din Târgu Mureş? De ce vrea să se ia dreptul la simbolurile noastre naţionale, dreptul de a 
ne folosi limba maternă în administraţia locală?”, a susţinut Novak. 
Acesta a spus că, în anul Centenarului, trebuie să se renunţe la standardele duble şi trebuie purtat un dialog 
serios. 
„Trebuie conştientizat faptul că libertatea majorităţii nu va fi mai puţină dacă se acordă comunităţii maghiare 
dreptul de a decide asupra propriilor probleme. Exemplul basarabenilor, dar şi exemplul maghiarilor din 
Transilvania ne arată faptul că dorinţa de libertate, de autoafirmare, nu poate fi asuprită de nici cea mai dură 
politică de asimilare. Românii din Basarbia au supravieţuit politicii de anihilare a regimului ţarist iar mai apoi 
regimului sovietic. La rândul lor, maghiarii din România au rezistat în faţa ororilor comuniste, a încercărilor 
sistematice de asimilare în perioada ceauşistă”, a conchis senatorul UDMR. 
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George Simion: Cine spune că proiectul unirii nu este viabil este cutia de rezonanţă a lui Putin 
Preşedinţele platformei unioniste Acţiunea 2012, George Simion, a declarat marţi, în Parlament, că cine va spune 
că proiectul unirii cu Republica Moldova nu este viabil este ”cutia de rezonanţă a lui Vladimir Putin”, afirmând că 
decizia de marţi a Parlamentului este una istorică, de maturitate. 
”Vreau să salut declaraţia pe care Parlamentul României, forul legislativ al ţării, a dat-o. Vreau să spun că este o 
decizie istorică, venită ca un răspuns la minifestaţia pe care noi am organizat-o duminică, la Chişinău. Salut decizia 
luată de întreaga clasă politică românească, este o decizie de maturitate. Vreau să atrag atenţia că oricine 
îndrăzneşte să combată această decizie unanimă a partidelor româneşti din Parlament este o cutie de rezonanţă a 
lui Putin. Deci pe cine veţi auzi că proiectul unirii nu este viabil, mai ales după ce s-a întâmplat duminică la 
Chişinău şi astăzi (marţi - n.r.) în Parlament, să ştiţi că nu vorbeşte el cu glasul lui, ci este glasul lui Vladimir 
Putin”, a declarat George Simion. 
El a mai spus că platforma Acţiunea 2012 va organiza pe parcursul întregului an mari manifestaţii stradale de 
susţinere a proiectului unionist. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a respins cererea lui Iohannis de reexaminare a legii referendumului. Organizarea scrutinului, în 
ultima duminică a celor 30 de zile de la adoptare 
Senatul a decis, luni, ca referendumul naţional cu privire la revizuirea Constituţiei să aibă loc în ultima duminică a 
perioadei de 30 de zile de la data adoptării în Parlament a actului normativ de revizuire a Legii fundamentale, 
urmând ca data să fie adusă la cunoştinţă publică de către Guvern. 
Astfel, forul a respins cererea de reexaminare a preşedintelui Iohannis. Preşedintele Klaus Iohannis a cerut pe 14 
martie Parlamentului reexaminarea Legii pentru modificarea şi completarea Legii 3/2000 privind organizarea şi 
desfăşurarea referendumului. 
Senatorii au adoptat Legea pentru modificarea şi completarea art.6 din Legea nr.3/2000 privind organizarea şi 
desfăşurarea referendumului în forma trimisă la promulgare, cu 82 de voturi „pentru”, 32 „împotrivă” şi două 
abţineri. 
„Cetăţenii sunt chemaţi să îşi exprime voinţa prin vot în cadrul referendumului naţional cu privire la revizuirea 
Constituţiei în ultima duminică a perioadei de 30 de zile prevăzută în Constituţie, calculată de la data adoptării de 
către Parlament a proiectului legii constituţionale, Guvernul având obligaţia de a aduce la cunoştinţa publică, de 
îndată, prin mijloace de comunicare în masă, textul acestuia şi data referendumului”, prevede textul adoptat. 
Proiectul a fost adoptat iniţial în Parlament în luna septembrie, dar actul normativ a fost atacat la CCR de 
parlamentari PNL şi USR. În cuprinsul sesizării, autorii obiecţiei de neconstituţionalitate au susţinut că legea 
conţine norme care sunt de natură să afecteze atribuţia Curţii Constituţionale de a se pronunţa în termen de cinci 
zile de la adoptare asupra legii de revizuire a Constituţiei. În acest sens, au arătat că articolul unic pct. 2 din legea 
criticată stabileşte în sarcina Parlamentului obligaţia de a transmite Curţii Constituţionale legea de revizuire într-
un termen de două zile de la adoptare. Autorii sesizării au criticat şi faptul că în lege se atribuie Guvernului 
competenţa de a stabili, prin hotărâre, data organizării referendumului pentru revizuirea Constituţiei, deşi acesta 
este un drept exclusiv al Parlamentului. Curtea a admis, pe 3 octombrie, obiecţia de neconstituţionalitate, iar 
Senatul şi, apoi, Camera Deputaţilor au reformulat textele. 
Cererea de reexaminare şi actul normativ vor fi dezbătute de Camera Deputaţilor, for decizional în acest caz. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INS: 5,228 milioane pensionari în 2017; raportul pensionari-salariaţi: 5/10 în Bucureşti şi 17/10 în Teleorman 
Numărul mediu de pensionari a scăzut la 5,228 milioane persoane în 2017, cu 29.000 persoane mai puţine faţă de 
anul precedent, iar raportul dintre numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat şi cel al salariaţilor a 
fost de 9 la 10, potrivit datelor publicate, miercuri, de Institutul Naţional de Statistică. 
 
Pensia medie lunară a fost de 1.069 lei, mai mare cu 12,8% faţă de anul precedent. Pensia medie de asigurări 
sociale de stat a fost de 1.026 lei, iar raportul dintre pensia medie de asigurări sociale de stat pentru limită de 
vârstă cu stagiu complet de cotizare (fără impozit şi fără contribuţia de asigurări sociale de sănătate) şi câştigul 
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salarial mediu net a fost de 52,8% (comparativ cu 53,3% în anul precedent). 
Raportul dintre numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat şi cel al salariaţilor prezintă variaţii 
semnificative în profil teritorial, de la numai 5 pensionari la 10 salariaţi în Municipiul Bucureşti şi Ilfov, la 17 la 10 
în judeţul Teleorman, 16 la 10 în judeţul Giurgiu şi 15 la 10 în judeţul Vaslui, precizează INS. 
Pensia medie de asigurări sociale de stat a variat cu discrepanţe semnificative în profil teritorial, ecartul dintre 
valoarea minimă şi cea maximă depăşind 400 de lei (825 lei în judeţul Botoşani, 827 lei în judeţul Giurgiu, 850 lei 
în judeţul Vrancea faţă de 1.304 lei în Municipiul Bucureşti, 1.282 lei în judeţul Hunedoara şi 1.226 lei în judeţul 
Braşov). 
Pensionarii de asigurări sociale deţin ponderea majoritară (99,9%) în numărul total de pensionari. Pensionarii de 
asigurări sociale de stat reprezintă 89,5% în totalul celor de asigurări sociale. 
Pe categorii de pensii, numărul pensionarilor pentru limită de vârstă a fost preponderent (76%) în cadrul 
pensionarilor de asigurări sociale. Pensionarii cuprinşi în categoriile de pensii - anticipată şi anticipată parţial- au 
reprezentat 1,9%. 
Numărul total al beneficiarilor prevederilor OUG nr.6/2009 privind instituirea pensiei sociale minim garantate 
(actual - indemnizaţie socială), în anul 2017, a fost de 828.500 persoane, din care: 660.200 persoane din sistemul 
asigurărilor sociale de stat, reprezentând 14,1% din totalul pensionarilor din această categorie, 160.300 persoane 
din rândul pensionarilor proveniţi din fostul sistem pentru agricultori, reprezentând 42,7% din totalul acestora, şi 
8.000 persoane din sistemul militar, reprezentând 4,8% din totalul acestei categorii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cristian Preda, audiat în Consiliul de onoare al Ordinului 'Steaua României' pentru „defăimarea țării” 
Consiliul de onoare al Ordinului 'Steaua României' urmează să îl audieze, miercuri, pe europarlamentarul 
Cristian Preda, care a primit această distincţie în 2009, pentru a răspunde unui denunţ privind defăimarea ţării. 
Pe 14 martie, europarlamentarul anunţa că a fost chemat în faţa Consiliului de onoare al Ordinului 'Steaua 
României'. 
„Prigoana a început. Întrucât am criticat în PE guvernele Grindeanu şi Tudose, sunt chemat în faţa Consiliului de 
onoare al Ordinului 'Steaua României', pentru a răspunde unui denunţ care reia acuzaţiile PSD-ALDE de defăimare 
a ţării. Mă vor judeca: Gabriela Firea, Ecaterina Andronescu, doctorul Şerban Brădişteanu (da, acela condamnat!), 
Mircea Geoană, fostul director SRI Costin Georgescu şi generalul Degeratu. Consiliul e prezidat de fostul 
preşedinte al Academiei, Ionel Haiduc. Mă voi apăra. Nu mă intimidează coaliţia corupţilor. Dincolo de cazul meu, 
e în joc un principiu: România liberă şi europeană trebuie protejată. Sunt convins că am de partea mea nu o 
formaţiune politică, ci cetăţenii oneşti ai acestei ţări. Pentru ei lupt. Vom învinge!”, preciza, atunci, 
europarlamentarul într-o postare pe Facebook. 
Ulterior, Preda a cerut ca audierea să fie publică, însă solicitarea a fost respinsă. 
„Domnul consilier de stat Angelescu, care păstoreşte Cancelaria Ordinelor, a răspuns 'nu', precizând că legea 
prevede că, în afara membrilor Consiliului de Onoare şi a 'acuzatului', doar o persoană mai poate participa la 
audiere, şi anume preşedintele. I-am explicat domnului consilier diferenţa dintre participare şi acces public, 
arătând că eu solicit nu invitarea şefului statului, ci ca oricine doreşte să poată vedea ce acuzaţii mi se aduc şi cum 
anume mă apăr. Nu, nu, nu - a zis domnul consilier”, arăta Preda.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Transgaz, favorită la preluarea operatorului elen de transport al gazelor 
SUA și UE sprijină oferta Transgaz-Reganosa (Spania) de preluare a operatorului grec de transport gaze DESFA, 
din rațiuni geopolitice, susține presa elenă. 
Presa elenă speculează că Uniunea Europeană și Statele Unite sprijină din rațiuni geopolitice oferta consorțiului 
format din compania spaniolă Regasificadora del Noroeste (Reganosa) și operatorul sistemului național românesc 
de transport al gazelor naturale Transgaz de preluare a omologului grec DESFA, motivul fiind că o eventuală 
victorie a acestuia ar crește șansele de reducere a dependenței Europei de importurile de gaze de la gigantul rus 
de stat Gazprom, potrivit Profit.ro. 
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Intrarea instituției financiare internaționale Banca Europeană pentru Reconstrucție și Dezvoltare (BERD), unde cei 
mai mari acționari sunt SUA și UE, în consorțiul Transgaz-Reganosa transmite un mesaj clar de la Bruxelles și 
Washington în favoarea companiei românești, Transgaz fiind determinantă pentru dezvoltarea coridorului vertical 
de interconectare a sistemelor de gaze din România, Ungaria, Austria, Bulgaria și Grecia, care ar asigura 
transportul gazelor naturale extrase din regiunea Mării Caspice către Europa Centrală, scrie publicația greacă 
Ekathimerini. Dezvoltarea acestui coridor ar întări sursele alternative de aprovizionare cu gaze ale Europei, 
ocolind Rusia, arată sursa citată. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Romgaz își separă înmagazinarea gazelor 
Activitatea de înmagazinare gaze naturale va fi separată din 1 aprilie şi va fi desfăşurată în cadrul unei filiale 
deţinute de Romgaz. 
Compania de stat Romgaz a anunţat marţi că, începând din 1 aprilie, va deveni operaţională filiala care va 
gestiona activitatea de înmagazinare a gazelor naturale. 
Filiala poartă denumirea de SNGN Romgaz SA – Filiala de Înmagazinare Gaze Naturale Depogaz Ploieşti SRL. 
Astfel, începând din 1 aprilie 2018, în baza unei directive europene, preluată în legea energiei electrice şi a gazelor 
naturale, activitatea de înmagazinare va fi separată de Romgaz şi va fi desfăşurată în cadrul unui operator de 
înmagazinare, o filială, în care SNGN Romgaz este asociat unic. 
”Înfiinţarea acestei filiale, în accepţiunea Romgaz, va răspunde cerinţelor actuale ale pieţei printr-o mai mare 
flexibilitate şi va permite optimizarea activităţii de înmagazinare prin gestionarea mai eficientă a resurselor 
implicate. Înmagazinarea subterană a gazelor naturale are un rol major în asigurarea siguranţei în aprovizionarea 
cu gaze naturale, facilitând echilibrarea balanţei consum - producţie internă - import de gaze naturale, prin 
acoperirea vârfurilor de consum cauzate în principal de variaţiile de temperatură în scopul obţinerii de avantaje 
tehnice şi economice”, se arată în comunicat. 
Filiala va prelua operarea depozitelor de înmagazinare aflate în concesiunea Romgaz, va opera activele care 
contribuie la desfăşurarea activităţii aflate în proprietatea Romgaz şi va prelua, în totalitate, personalul care 
desfăşoară activitatea de înmagazinare din cadrul companiei de stat, beneficiind de toate prevederile contractului 
colectiv de muncă în vigoare la nivelul Romgaz. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Liviu Dragnea anunță un nou proiect de lege pentru Casa Regală: va trece în procedură accelerată 
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, a anunțat că se introduce în procedură parlamentară un nou 
proiect privind Casa Regală. Un astfel de proiect a mai fost inițiat de Liviu Dragnea și Călin Popescu Tăriceanu, dar 
a fost retras pentru că era necesară crearea unei instituții care să poată primi un buget autonom de la Guvernul 
României. 
”Am pregătit un nou proiect al Casei Regale, discutat cu dumnealor. A intrat sau urmează să intre în procedurile 
parlamentare (...) Va fi adoptat până la finalul acestei sesiuni parlamentare”, a declarat Liviu Dragnea. 
Dragnea și Tăriceanu au retras proiectul, inițial, privind Casa Regală din Parlament. Solicitarea a fost făcută de 
ambii inițiatori și a fost înregistrată, luni, la Senat. Proiectul de lege prevedea acordarea statutului de persoană 
juridică de drept privat și ar fi permis familiei Regale să păstreze Palatul Elisabeta, după moartea Regelui Mihai. 
Este necesară crearea unei instituţii care să poată să fie bugetată, a spus Tăriceanu, după decizia de retragere a 
proiectului, el precizând că o nouă inițiativă va fi depusă în Parlament. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Propunerile pentru CA al SRTv - validate miercuri în plenul Parlamentului 
Persoanele propuse pentru Consiliul de Administraţie al SRTv vor validate miercuri în plenul Camerelor reunite ale 
Parlamentului, după ce marţi au fost audiate şi au primit aviz favorabil din partea Comisiilor reunite de cultură. 
Propunerile PSD pentru membrii titulari sunt - Doina Gradea (în prezent preşedinte interimar al SRTv), Sorin 
Ilieşiu, Smaranda Shalit Vornicu şi Bogdan Ghiţulescu. Supleanţi sunt: Sorin Burtea, Cristina Dobriţoiu, Camelia 
Oana Ivaşcu, Tiberius Daniel Muşuroi. 
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Din partea PNL au fost propuşi Cristian Vasile Petcu şi Liviu Brătescu - pentru membri titulari şi Cristina Ancuţa 
Pocora şi Radu Carp - supleanţi. 
USR i-a nominalizat pe Dorin Dan Lazea - pentru membru titular şi pe Bogdan Victor Ghiu - membru supleant. 
Grupul parlamentar al UDMR a propus-o ca membru titular pe Hajnal Debreczeni şi pe Peter Istvan Rostas - 
pentru funcţia de membru supleant. 
ALDE l-a propus pe Andrei Ciprian Coman pentru funcţia de membru titular şi pe Adrian Găzdaru - ca supleant. 
Din partea grupului minorităţilor naţionale a fost propus Cornea Raico - pentru funcţia de membru titular şi Ghiţă 
Andreea Julika - pentru membru supleant. 
Din partea Guvernului, Cătălin Blebea a fost nominalizat pentru funcţia de membru titular; fără propunere pentru 
supleant. 
Preşedinţia României a propus-o pe Christel Ţopescu pentru funcţia de membru titular şi pe Bogdan Alexandru 
Cuza pentru cea de supleant, anunță Agerpres. 
Din partea personalului angajat al SRTv au fost propuşi doi membri titulari şi doi supleanţi. Jurnaliştii Monica 
Ghiurco şi Karen Sebesi au fost desemnaţi membri titulari. Mihai Rădulescu (jurnalist) şi Cristian Stoian (director 
de imagine) au fost propuşi supleanţi. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Recep Tayyip Erdogan şi Vladimir Putin au discutat despre situaţia conflictului din Siria 
Preşedintele Turciei, Recep Tayyip Erdogan, a discutat, marţi, cu omologul său rus, Vladimir Putin, despre 
summitul la care vor participa liderii Turciei, Rusiei şi Iranului, ce sa va desfăşura în Ankara, cu privire la conflictul 
din Siria, relatează site-ul agenţiei Anadolu. 
Potrivit sursei citate, cei doi preşedinţi au discutat despre situaţia actuală a conflictului sirian, dar şi despre 
dinamica relaţiilor bilaterale. 
Erdogan şi Putin şi-au afirmat angajamentul de a dezvolta relaţiile bilaterale şi de a aprofunda cooperarea în mai 
multe dosare internaţionale. 
Summitul dintre preşedinţii Rusiei, Turciei şi Iranului se va desfăşura la data de 4 aprilie în Ankara. 
Rusia şi Iranul oferă susţinere Administraţiei Bashar al-Assad în conflictul cu grupuri insurgente şi teroriste, în timp 
ce Turcia finanţează grupuri rebele siriene şi a lansat operaţiuni militare contra separatiştilor kurzi din provincia 
Afrin. SUA desfăşoară, de asemenea, operaţiuni militare în Siria, pentru a elimina militanţi ai organizaţiei teroriste 
Stat Islamic. 
Siria se confruntă, începând din martie 2011, cu revolte reprimate violent şi cu un conflict militar între serviciile de 
securitate subordonate regimului Bashar al-Assad, forţele opoziţiei şi grupuri teroriste, inclusiv organizaţia sunnită 
Stat Islamic (Stat Islamic în Irak şi Siria / Stat Islamic în Irak şi Levant). Bilanţul conflictului depăşeste 340.000 de 
morţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Kim Jong-un a efectuat o vizită în China la invitaţia lui Xi Jinping şi a reafirmat angajamentul pentru 
denuclearizarea Peninsulei Coreea 
Kim Jong-un, liderul regimului de la Phenian, a efectuat o vizită în Beijing la invitaţia preşedintelui chinez Xi 
Jinping, a anunţat, miercuri, presa nord-coreeană, citată de site-ul agenţiei Yonhap. 
Potrivit sursei citate, vizita ”neoficială” în China a liderului regimului de la Phenian a început duminică şi s-a 
încheiat miercuri. Kim Jong-un a fost însoţit la Beijing de către soţia sa, Ri Sol-ju, dar şi de Choe Ryong-hae, un 
înalt oficial al Partidului Comunist din Coreea de Nord. 
Aceasta este prima vizită externă a lui Kim Jong-un de când a devenit liderul Coreei de Nord în 2011. 
Liderul regimului de la Phenian ar fi declarat că vrut să îl informeze personal pe Xi Jinping despre situaţia din 
Peninsula Coreea datorită ”camaraderiei şi responsabilităţii morale” faţă de China. 
Kim Jong-un s-a bucurat de o ”primire călduroasă” şi a precizat că relaţiile dintre Beijing şi Phenian sunt ”foarte 
preţioase pentru ambele părţi”, a relatat agenţia Xinhua. 
"Problema denuclearizării Peninsulei Coreea poate fi rezolvată dacă Statele Unite şi Coreea de Sud răspund 
eforturilor noastre cu bunăvoinţă, creează o atmosferă de pace şi stabilitate, luând în acelaşi timp măsuri 
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progresiste şi coordonate pentru garantarea păcii", a declarat Kim Jong-un, adăugând că Phenianul este dispus să 
poarte discuţii cu SUA şi să participe la un summit bilateral. 
”Poziţia noastră consecventă este de a ne angaja în denuclearizarea Peninsulei Coreea, aşa cum a vrut Kim Il Sung 
şi Kim Jong-il”, a mai afirmat liderul regimului de la Phenian. 
De asemenea, Kim Jong-un l-a invitat pe Xi Jinping să efectueze o vizită în Coreea de Nord, iar preşedintele chinez 
a acceptat. 
Liderul nord-coreean a mai avut întrevederi cu premierul chinez Li Keqiang, cu vicepreşedintele Wang Qishan, dar 
şi cu alţi înalţi reprezentanţi ai Partidului Comunist Chinez. 
De cealaltă parte, Xi Jinping a afirmat că Beijingul îşi menţine obiectivul denuclearizării Peninsulei Coreea şi a 
subliniat că vizita liderului regimului de la Phenian în China reprezintă expresia înaltei importanţe acordate 
relaţiilor dintre cele două ţări. 
Legăturile dintre Coreea de Nord şi China - cel mai important aliat şi susţinător economic - s-au deteriorat în mod 
semnificativ sub conducerea lui Kim Jong-Un, pe fondul dezvoltării programelor privind armele nucleare şi 
rachetele balistice. 
Vizita în China a liderului regimului de la Phenian a avut loc în contextul în care preşedintele american Donald 
Trump a acceptat să îl întâlnească pe liderul nord-coreean până în luna mai, ca răspuns la invitaţia Phenianului, 
lansată pe fondul detensionării relaţiilor între cele două Corei în perioada Jocurilor Olimpice de Iarnă din Coreea 
de Sud. În plus, la sfârşitul lunii aprilie, Kim Jong-un se va întâlni şi cu preşedintele Coreei de Sud, Moon Jae-in. 
(Sursa: Mediafax) 
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